
 Protokół Nr 18/16 
z posiedzenia komisji rewizyjnej  

odbytego dnia 15 czerwca   2016 r. 
w sali konferencyjnej siedziby Urzędu Gminy Stargard   

 
Rozpoczęcie posiedzenia godz. 8 00 
Zakończenie posiedzenia godz.11 10 

 
Posiedzenie komisji otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda, która 
powitała wszystkich obecnych na posiedzeniu komisji. 
W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik Nr 1 do protokołu oraz Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz, Zastępca Wójta Jerzy 
Makowski, Skarbnik Gminy Bernadeta Opasińska. 
Na podstawie listy obecności przewodnicząca komisji stwierdziła, że jest niezbędne  quorum 
do prowadzenia prawomocnych obrad. Na stan 3 członków Komisji Rewizyjnej obecnych 
było 3 członków komisji.  
O terminie posiedzenia członkowie komisji zostali powiadomieni pisemnie, otrzymując 
materiały w tym projekty uchwał i pozostałe dokumenty. 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
 
Następnie przewodnicząca komisji odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła 
się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
isji odczytała zaproponowany porządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi 
do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
orządek posiedzenia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
enia i zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
y są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 

 są uwagi do porządku posiedzenia. 
Wobec braku uwag do porządku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie 
zaproponowany porządek posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
ądku posiedzenia przewodnicząca poddała pod głosowanie zaproponowany porządek 
posiedzenia w brzmieniu jak niżej : 
 
1.Zatwierdzenie porządku obrad 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się 30 czerwca 2016 roku  
4.Rozpatrzenie : 
- sprawozdania finansowego Gminy Stargard  za 2015 rok 
- sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Stargard  za 2015 r. wraz z    opinią  



   Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 r.  
   oraz  informacją o stanie mienia komunalnego  
- sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za  
  2015 rok  
- opinia komisji do w/w dokumentów  
5.Informacja Wójta Gminy  z przebiegu realizacji celów i kierunków działania zawartych w  
   „ Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Stargard na lata 2007-2020” 
6.Sporządzenie wniosku w sprawie absolutorium  
7.Omówienie przeprowadzonej kontroli z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w  
    Klępinie. 
   Opinia Komisji Rewizyjnej na sesję 
8.Sprawy różne 
9.Zamknięcie posiedzenia komisji  
 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji  
Przewodnicząca komisji zaproponowała przyjęcie protokołu Nr 17/16 z dnia 25 maja  2016 r. 
bez odczytywania. 
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Komisja Rewizyjna jednogłośnie przyjęła protokół  Nr 17/16 z dnia  25 maja 2016 r. bez jego 
odczytywania. 
 
3.Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję, która odbędzie się w dniu 30 czewca   
2016 r.  

 
Przewodnicząca komisji odczytała przygotowane projekty uchwał pod obrady sesji, komisja 
je przeanalizowała wysłuchała uzasadnień i wyjaśnień, a następnie zaopiniowała jak niżej: 
-  projekt uchwały Nr XIX/125/16 w sprawie zmian budżetu gminy na 2016 r.  
Z uzasadnieniem do projektu uchwały zapoznała członków komisji  skarbnik gminy. 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała czy były zaplanowane środki w budżecie na  wykup 
działki pod boisko w Golinie. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie było w budżecie zapisanych środków na ten cel i dodał, że 
będzie to boisko małe, niepełnowymiarowe do rozgrywek  dla dzieci, zakupiono działkę od 
rolnika z Goliny, która znajduje się za świetlicą , w centrum wsi. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Na posiedzenie komisji przybyła Pani Mirosława Antczak Kierownik Referatu Planowania 
Przestrzennego. 
 - projekt uchwały Nr XIX/126/16 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński oraz obowiązujących planów 
zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Stargard. 
Wójt Gminy powiedział ,że zgodnie z przepisami ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym jest obowiązek dokonania co najmniej raz w czasie kadencji Rady  aktualności 
studium i planów miejscowych.  W przetargu powiedział wójt została wyłoniona firma z 
Wrocławia i  na posiedzeniu komisji gospodarki  był obecny przedstawiciel firmy, który 
omówił projekt uchwały. Przed obradami sesji w dniu 30 czerwca  o godz. 9 00 omówiony 
zostanie ten projekt uchwały - dodał wójt. 



Kolejno  wójt poinformował, że uchwała nie powoduje utraty ważności obowiązującego 
Studium ani obowiązujących miejscowych planów , a spełnia rolę informacyjną  i 
dopowiedział ,że najważniejsze prawo to miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. 
Radna Wiesław Kuśnierz powiedziała ,że nie ma w materiałach opinii  Komisji 
urbanistycznej i zdaniem radnej powinna się znaleźć w uzasadnieniu. 
Wójt Gminy odpowiedział, że były uwagi Komisji Urbanistycznej i zostały uwzględnione. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że szykowane są zmiany w przepisach ustawy  o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i w związku z tym zaproponowała, aby się 
wstrzymać do czasu kiedy te przepisy wejdą w życie.  
Pani Mirosława Antczak odpowiedziała, że często się zmieniają przepisy, jako przykład 
podała zmianę w roku bieżącym .  
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XIX/127/16 w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań  
   i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
- projekt uchwały Nr XIX/128/16 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Stargard dla przebiegu linii elektroenergetycznej wysokiego napięcia  
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110 kV w obrębach Lipnik, Klepino, Kiczarowo, Strachocin, Ulikowo, Sułkowo, Tychowo, 
Trzebiatów i Krąpiel. 
Uzasadnienia do w/w projektów uchwał przedstawiła Pani Mirosława Antczak  i powiedziała,  
że zarówno pierwszy projekt uchwały jak i drugi związany jest z przebudową istniejącej linii 
elektroenergetycznej wysokiego napięcia 110 kV w relacji Morzyczyn-Drawski Młyn. 
Radna Wiesław Kuśnierz powiedziała ,że w tytułach uchwał powinno się doprecyzować 
jakiego obszaru  lub obrębu dotyczy . 
Pani Mirosława Antczak odpowiedział, że w przypadku  kiedy jest uchwalany tekst jednolity 
to nie można podawać obrębu. 
 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za” pozytywnie zaopiniowała powyższe dwa projekty 
uchwał.  
- projekt uchwały Nr XIX/130/16 w sprawie zwołania zebrania wiejskiego 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami ‘za’ pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XIX/131/16 w sprawie odmowy uchylenia uchwały  
 
Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie przy 2 głosach „za” i jednym głosie 
„wstrzymującym się” . 
 
- uchwała Nr XIX/129/16 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia i wdrożenia do realizacji 
Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Stargard, opracowanego w ramach realizacji 
projektu pn. „ Zintegrowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej Szczecińskiego Obszaru 
Metropolitarnego” 
 

 



Na posiedzenie komisji przybyła Pani Dorota Mazur Kierownik Referatu Gospodarki  
Nieruchomościami i Rolnictwa , która omówiła uzasadnienie do w/w projektu przedstawiając 
zmiany. 
Pani Kierownik również mówiła o  pozyskania środków zewnątrz i możliwości złożenia 
wniosku  przez wspólnoty mieszkaniowe na terenie gminy. 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
- projekt uchwały Nr XIX/132/16 w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego pn. „ 
Niebieski korytarz ekologiczny koryta rzeki Iny i jej dopływów-II „ 
 
Obecna na posiedzeniu Pani Dorota Mazur dokładnie omówiła uzasadnienie do projektu 
uchwały jak również odpowiadała na pytania. 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos powiedziała o nieporozumieniu ponieważ patrząc 
na rzekę Małkę w Małkocinie i na odcinek, który wskazała radna gdzie jest największy ruch j 
wody i ten odcinek  nie został ujęty.  
Pani Dorota Mazur odpowiedziała, że to pytanie należy kierować  do Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska . 
Podsumowując  Pani Kierownik powiedziała  o wykonanych przepławkach, a najważniejsze 
jest to,  iż  nie koliduje z interesami rolników.  
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Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

 
- projekt uchwały Nr XIX/133/16 w sprawie zasad postępowania w sprawach udzielania  
  dotacji w zakresie ratownictwa wodnego  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił wójt gminy i dodatkowo poinformował jak 
przebiegać będzie wykonywanie ratownictwa wodnego w ciągu całego roku. Powiedział 
również wójt o doprecyzowaniu w projekcie uchwały terminu związanego ze złożeniem 
oferty w roku 2016 i to ,że uchwała podlega publikacji- co  pod koniec posiedzenia wyjaśniła 
radca prawna. 
 
 
Komisja jednogłośnie tj . 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Ad.4 
Skarbnik Gminy przystępując do omówienia sprawozdań związanych z sesją absolutoryjną w 
pierwszej kolejności poinformowała o podstawie prawnej sporządzenia tychże dokumentów. 
Pierwszym sprawozdaniem omówionym przez skarbnik gminy było to sprawozdanie 
finansowe,  składające się : 
 
- z bilansu z wykonania budżetu państwa, jednostki samorządu terytorialnego , 
- z bilansu jednostki budżetowej i samorządowego zakładu budżetowego, 
-  rachunku zysków i strat jednostki, 
- zestawienia zmian w funduszu jednostki 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos powiedziała czego by oczekiwała jako radna  tj. co 
udało się z planu na rok 2015 wykonać i to czego nie i jako przykład  przytoczyła ,że w planie 
na 2015 r. był zapisany  remont i przebudowa świetlicy wiejskiej w Warchlinku i nie został 
wykonany,   i tutaj radna mówiła o innych zadaniach zapisanych w budżecie gminy, które nie 



zostały wykonane , a radni powinni wiedzieć  dlaczego nie zostało dane zadanie wykonane i z 
jakich przyczyn – dodała radna. 
Przewodnicząca komisji Agnieszka Lenda zabierając głos powiedział, że planuje się zadania, 
które z różnych przyczyn nie są wykonywane  i dobrze by było, aby radni wiedzieli jakie są 
przyczyny nie zrealizowania jakiegoś zadania. 
Radna Wiesława Kuśnierz dodała do swojej wcześniejszej wypowiedzi to, że Rada liczy 15 
radnych i każdy powinien wiedzieć czego oczekuje. 
Wójt Gminy odpowiedział, że taką informację będzie przedstawiać. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że taka informacja jest potrzebna, bo planując środki 
na następny rok, radni wiedzą, co nie wyszło. Radna dodała, że chciałaby o tym wiedzieć w 
przypadku gdy  będzie uczestniczyć w  zebraniu np. w miejscowości  Warchlino, bo 
wcześniej informowała mieszkańców na zebraniu, że są środki na remont świetlicy, a nie było 
informacji ,że zostało coś przesunięte i zadanie nie zostało  wykonane. W takich sytuacjach 
powiedziała radna skoro są przyczyny to mieszkańcy powinni wiedzieć.  
Wójt Gminy powiedział ,że po zakończeniu  roku i w terminie  do  końca marca w układzie 
tabelarycznym taka informacja będzie sporządzona . 
 
Komisja jednogłośnie tj. 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
Nr XIX/123/16 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 rok. 
 
Kolejno komisja przystąpiła do rozpatrzenia dokumentów związanych z absolutorium i były 
to następujące dokumenty:  

- 5 - 
- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za rok 2015 wraz z opinią Regionalnej  
   Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 r. oraz informacją o  
   stanie mienia komunalnego , 
- sprawozdanie roczne  z wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za  
   2015 r.  
Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu gminy za rok 2015 r. przedstawiła skarbnik gminy 
w pierwszej kolejności posiłkując się częścią opisową informacji o przebiegu wykonania  
budżetu za 2015 r. omówiła dochody , a następnie wydatki jak również odpowiadała na 
pytania. 
 
Komisja ponadto zapoznała się z opinią pozostałych komisji odnośnie sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za rok 2015 , gdzie obie  komisje pozytywnie zaopiniowały 
wykonanie budżetu gminy za 2015 rok. 
 
 
Kolejno Komisja Rewizyjna przyjęła stanowisko do wyżej omawianych dokumentów, w 
brzmieniu jak niżej:  
Komisja po rozpatrzeniu i dokonaniu analizy sprawozdania finansowego oraz sprawozdania  
rocznego z wykonania budżetu gminy za 2015 r. łącznie z opinią RIO o sprawozdaniu z 
wykonania budżetu za 2015 r. oraz  informacją  o stanie mienia komunalnego zatwierdziła je i 
wydała opinię odnośnie wykonania budżetu gminy w brzmieniu jak niżej :  
Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniował wykonanie budżetu gminy za rok 2015. 
W związku z powyższym Komisja rewizyjna wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy o 
udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za 2015 r.   
Komisja również po zapoznaniu się ze sprawozdaniem rocznym z wykonania planu 
finansowego samorządowej instytucji kultury za rok 2015 – sprawozdanie przyjęła. 
Ad.6 



Wójt Gminy poinformował ,że złożył informację z przebiegu realizacji celów i kierunków 
działania zawartych w Strategii rozwoju społeczno – gospodarczego Gminy na lata 2007-
2020” i dodał ,że sporządzona informacja  dotyczy tylko roku 2015 . 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że jeżeli sprawozdanie dotyczy tylko 2015 roku  to  
nie ma odniesienia do lat wcześniejszych .  
Komisja przyjęła informację do wiadomości. 
Ad.7 
Komisja Rewizyjna wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Stargard  w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 
Przewodnicząca Komis Agnieszka Lenda odczytała sporządzony wniosek. 
 
Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek tj. 3 głosami ‘za”.  
 
Wniosek Komisji Rewizyjnej   zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym podlega 
zaopiniowaniu przez Regionalną Izbę Obrachunkową i tam zostanie przesłany. 
Ad.8 
Radna Anna Góra poinformował o przeprowadzonej kontroli z działalności Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Klępinie , a następnie wymieniła i omówiła pokrótce przeprowadzone 
kontrole w  filiach  bibliotecznych na terenie gminy, bez biblioteki w Skalinie ponieważ w 
tym dniu była zamknięta. 
Podsumowując radna powiedziała, że Pani Dyrektor raz odwiedziła każdą bibliotekę, godziny 
otwarcia to czas popołudniowy, zatrudnienie bibliotekarek to  ½ etatu, 20 godzin tygodniowo  
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po 4 godziny dziennie. Jako własne spostrzeżenie radna powiedziała, że jest mała  liczba osób 
wypożyczających i czytających książki. Podczas kontroli w punkcie  filii  biblioteki w Pęzinie  
zastaliśmy kolejkę oczekujących dzieci do komputera, jest założony zeszyt odwiedzin i 
stwierdziliśmy, że   książek jest dużo i są nowości. 
Radna Wiesław Kuśnierz powiedział, że trzeba by było ustalić zasady dotyczące 
funkcjonowanie świetlicy wiejskiej w połączeniu z biblioteką i tę propozycję  należałoby  
przeanalizować. Zastanowić się jak to zrobić, aby świetlica funkcjonowała razem z biblioteką 
jak jest np. w Klępinie czy Barzkowicach, natomiast w świetlicy wiejskiej w Małkocinie 
można by było  na przykład wprowadzić punkt biblioteczny, albo rozszerzyć bibliotekę w 
szkole  o literaturę dla dorosłych. 
Przewodnicząca komisji powiedziała, że większa by była korzyść dla mieszkańców jeżeli w  
świetlicy byłaby biblioteka.  
Ad.9 
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała czy będzie remontowana świetlica wiejska w  Warchlinku 
jak również  zapytała o remont drogi Grabowo-Małkocin ze wskazaniem odcinka tej drogi  od 
strony wsi Małkocin. 
Wójt Gminy odpowiedział, że zarówno remont świetlicy w Warchlinku i remont drogi 
Grabowo-Małkocin  w roku bieżącym będzie wykonany. 
        
Ad.10 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Agnieszka Lenda 
podziękowała wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie komisji. 
 
 
                                                                                                             Przewodnicząca Komisji    
                                                                                 
                                                                                                                   Agnieszka Lenda  



 
Protokołowała: 
Z. Stoczkowska  


